

Title (en)
Pivoting stabilising vanes.

Title (de)
Schwenkleitwerk.

Title (fr)
Ailes stabilisatrices pivotantes.

Publication
EP 0327680 A1 19890816 (DE)

Application
EP 88117795 A 19881026

Priority
DE 3804131 A 19880211

Abstract (en)
According to the invention, the projectile wall (8) of a heavy-duty projectile is so designed segmentally in the circumferential direction between two respective adjacent tail-unit axes (5) that a respective tail-unit fin (6) bears free of any gap against the outer contour (15) of a segment wall (11) and a partial payload space (14) is formed by a respective segment-wall inner face (13) extending parallel to the segment-wall outer contour (15). This arrangement makes it possible to use an enlarged propellant charge (18). Furthermore, the gap-free bearing prevents the tail-unit fins from being destroyed after the projectile leaves the weapon tube. Advantageously, further, each tail-unit mounting allows an overlap of an adjacent tail-unit fin (6) thereby achieving large fin spans to guarantee high flight stability. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung sieht vor, die Geschoßwand (8) eines Lastengeschosses in Umfangsrichtung zwischen jeweils zwei benachbarten Leitwerkachsen (5) derart segmentartig auszubilden, daß jeweils ein Leitwerkflügel (6) spaltfrei an der Außenkontur (15) einer Segmentwand (11) anliegt und von jeweils einer parallel zur Segmentwandaußenkontur (15) verlaufenden Segmentwandinnenseite (13) ein partieller Nutzlastraum (14) gebildet wird. Durch diese Anordnung wird der Einsatz eines vergrößerten Treib - Satzes (18) möglich. Des weiteren werden durch die spaltfreie Anlage Zerstörungen der Leitwerkflügel nach Verlassen des Waffenrohres vermieden. Weiter vorteilhaft gestattet jede Leitwerkklagerung eine Überlappung eines benachbarten Leitwerkflügels (6), wodurch große Flügelspanweiten zur Gewährleistung einer hohen Flugstabilität erzielt werden.

IPC 1-7
F42B 15/10

IPC 8 full level
F42B 10/16 (2006.01)

CPC (source: EP)
F42B 10/16 (2013.01)

Citation (search report)
• [AD] US 3177809 A 19650413 - RUSSELL-FRENCH HARRY M
• [A] GB 831221 A 19600323 - VICKERS ARMSTRONGS LTD

Cited by
CN111189363A; FR2742220A1; US5820072A; EP1328768B1; WO0221069A1; US11307004B2; WO2019093939A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0327680 A1 19890816; DE 3804131 A1 19890824

DOCDB simple family (application)
EP 88117795 A 19881026; DE 3804131 A 19880211